
Protokół nr XIII/2008 

z Sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

w dniu 17 kwietnia 2008 r. 

 
 

                 Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się w dniu 17 kwietnia  2008 r. o 

godz. 13oo w sali Urzędu Gminy w Krzemieniewie 

Otwarcia obrad  dokonał Przewodniczący Rady Stanisław Osiegłowski, który serdecznie 

powitał obecnych radnych a w imieniu Rady zaproszonych gości:  Andrzeja Pietrulę – Wójta 

Gminy, Dorotę Andrzejewską – Skarbnika Gminy, Longinę Szulc – Sekretarza Gminy , 

Ryszarda Patelkę – Zastępcę Wójta i Sołtysów i mieszkankę Krzeieniewa (listy obecności 

stanowią załączniki nr 1 i 2  do protokółu). 

Przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze udział 15 

radnych, zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Zaproponował następujący porządek obrad : 

 

1. Otwarcie  

2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji 

3. Sprawozdanie Wójta z realizacji budżetu gminy Krzemieniewo za 2007 r. 

4. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego Gminnego Centrum Kultury 

w Krzemieniewie. 

6. Podjecie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2007 r. 

7. Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmian w uchwale Nr VIII/42/2007 w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązań finansowych z tytułu udzielenia poręczenia wekslowego. 

8. Podjecie uchwały w sprawie wniesienia przez Gminę Krzemieniewo wkładów do 

Miejskiego Zakładu Oczyszczania sp.z o.o. z siedzibą w Lesznie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie na rzecz ENEA 

Operator sp. z o.o. w Kościanie sieci oświetlenia ulicznego zrealizowanego w roku 

2008 w Gminie Krzemieniewo. 

10. Podjecie uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy Krzemieniewo na 2008 r. 

11. Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 

12. Wolne głosy . 

13. Zakończenie. 
Uwag do proponowanego porządku  obrad  nie zgłoszono, przewodniczący przystąpił 

więc do jego realizacji. 

 



Ad.2. 

Uwag  do protokółu z poprzedniej Sesji nie zgłoszono. Przewodniczący poddał protokół 

pod  głosowanie.  

Za przyjęciem protokołu z XII sesji Rady Gminy głosowało 15 radnych -  przyjęty więc 

został jednomyślnie. 

 

Ad.3. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2007 r. w imieniu Wójta przedstawiła  

Skarbnik Gminy pani Dorota Andrzejewska.  

Z przedstawionego sprawozdania wynikało, że planowane dochody budżetu gminy na 

2007 r. wynosiły 16.413..071,00 zł, a wykonano je w wysokości 16.239.581,60 zł co 

stanowi 98,9 % planu. Wydatki natomiast - zaplanowane w wysokości 17.325.071,00 zł - 

wykonano w wysokości 16.047.592,74 zł, co stanowi 92,62 % planu.   

Ostatecznie rok budżetowy 2007 r. zakończył się uzyskaniem skumulowanej nadwyżki 

budżetowej  w kwocie  1.104.273,67 zł. 

Gmina nie posiadała żadnych kredytów ani pożyczek. Nie udzielano żadnych zobowiązań 

ani gwarancji. Gmina nie miała również zobowiązań wymagalnych. 

Na zakończenie pani Skarbnik podkreśliła, że wszyscy radni otrzymali wcześniej pełny 

tekst przedkładanego sprawozdania (załącznik nr 3 do protokółu) oraz, że realizacja 

budżetu była szczegółowo omawiana na posiedzeniach wszystkich stałych komisji Rady, 

w których uczestniczyli Wójt i Skarbnik. 

 

Ad. 4 

W punkcie pytania, wnioski i interpelacje radnych głos zabrali : 

1. Radna Józefa Adamska, poruszyła następujące sprawy : 

-  zamontowania na placach zabaw oraz naprawienia ulicznych koszy na śmieci  w 

miejscowościach Oporowo, Lubonia i Pawłowice 

- zamontowanie tablicy informacyjnej z nazwą miejscowości Lubonia. 

- oznakowanie przejścia dla pieszych na przystanku autobusowym w Lubonii. 

- oznakowanie walącego się budynku w miejscowości Grabówiec, który stwarza 

niebezpieczeństwo dla bawiących się tam dzieci. 

- zamontowanie lampy ulicznej w miejscowości Hersztupowo koło posesji pana 

Świdurskiego. 

- naprawę przystanku autobusowego w miejscowości Oporowo. 

 

2. Radny Andrzej Hofman  zgłosił następujące sprawy : 

- niedrożność studzienek kanalizacji deszczowej na krzyżówce Drobnin – Mierzejewo, 



- zabezpieczenie pobocza przy posesjach pana Banacha i Grobelnego w Drobninie, 

ponieważ dzieci idące do szkoły muszą pokonać drogę w błocie. 

- wyłączeń energii elektrycznej, gdzie zgłaszać wyłączenia, ponieważ nie można połączyć 

się telefonicznie z energetyką. 

- sprawa elektrowni wiatrowych, czy jest wiadomo, kiedy będą realizowane na terenie 

naszej gminy. 

3. Radny Piotr Sikorki :- poruszył sprawę przeprowadzenia  deratyzacji w miejscowości 

Krzemieniewo i Drobnin, prosił o zrobienie uderzeniowej dawki odszczurzania w tych 

miejscowościach. 

4. Radny Zbigniew Ptak – podziękował za realizację zadań realizowanych w bieżącym 

roku i prosił o dostawę żużla do Garzyna koło placu zabaw oraz koło remizy strażackiej, 

ponadto zgłosił :  

- uszkodzenie chodnika na ulicy Jesionowej przy posesji pana Gorącego, 

- zamontowanie na prośbę mieszkańców ul Ogrodowej w Garzynie progu zwalniającego, 

oraz rozwiązanie problemu parkowania Tirów na ulicach osiedlowych, 

- naprawa słupka przy ul. Leszczyńskiej. 

5. Radna Henryka Przybylska  - poruszyła sprawy : 

- zawiadamiania o wyłączeniach prądu przez energetykę, 

- na drodze w Starym Belecinie zrobić odpływ wody, ponieważ przy dużych opadach 

deszczu na drodze zrobiła się kałuża wody, która niszczy okoliczne budynki, jak również 

drogę asfaltową. 

6. Radna Maria Przybylska – zgłosiła niedrożność studzienek kanalizacyjnych w 

Pawłowicach. 

7. Radna Alina Wunsz – poruszyła sprawę drogi wjazdowej do przedszkola w 

Krzemieniewie, gdzie jest duże zaniżenie i przy opadach cała droga jest zalana wodą. 

8. Radny Zbigniew Tomiński – prosił o pisemną informację o podziale środków na sport 

masowy i kluby sportowe. 

Ponadto prosił o uporządkowanie rowu przy posesji p. Błocian w Pawłowicach, 

Prosił również o zamontowanie informacji o rozkładzie jazdy autobusów z zastrzeżeniem, 

aby nie było to na słupku. 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie sprawozdania finansowego Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie. 

Skarbnik Gminy Pani Dorota Andrzejewska poinformowała, że radni mieli możliwość 

zapoznania się ze sprawozdaniem, ponieważ zostało ono wysłane wraz z zaproszeniem na 

sesję, po czym przedstawiła treść uchwały. 



Ponieważ nie zgłoszono uwag do przedstawionej uchwały przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 4 do protokółu. 

 

Ad.. 6. 

W kolejnym punkcie obrad przystąpiono do debaty nad przedłożonym sprawozdaniem z 

wykonania budżetu  za 2007 r. 

O zabranie głosu przewodniczący poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

radnego Jacka Stawińskiego, który przedstawił Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Krzemieniewo w sprawie wykonania budżetu gminy za 2007 r. Opinia ta stanowi 

załącznik nr 4 do protokółu. 

Następnie pani Skarbnik odczytała Uchwałę Nr SO-11/12/S/Ln/2008 składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 kwietnia 2008 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za 

rok 2007  (załącznik nr 5 do protokółu). 

Po przedstawieniu w/w uchwały Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał pismo 

skierowane do Rady Gminy w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Krzemieniewo ( załącznik nr 6 do protokółu). 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr SO -11/4/A/2008/Ln Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 kwietnia 2008 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu gminy 

za 2007 r. ( załącznik nr 7 do protokółu). 

Po zapoznaniu się radnych z w/w opiniami, Przewodniczący poprosił o dyskusję nad 

realizacją budżetu. 

 

Ponieważ dyskutantów nie było, przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta z wykonania budżetu gminy za 2007 r. po czym 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosowania - 

na sali obrad było 15 radnych.  Uchwała została przyjęta  i stanowi załącznik nr 8 do 

protokółu. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Wójtowi oraz podległym mu pracownikom 

Urzędu za realizację budżetu i pogratulował wysokiej oceny, jaką Jego i pozostałych 

pracowników Urzędu całoroczna praca zyskała duże poparcie Rady. 



Wójt podziękował Przewodniczącemu i Radnym za wysoką ocenę i podkreślił,, że 

pomyślna realizacja budżetu była możliwa w głównej mierze dzięki dobrej współpracy z 

Radą. 

Po wystąpieniu Wójta, Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 

 

Ad.7. 

 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i poprosił panią Skarbnik, aby  przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w uchwale Nr VIII/42/2007 w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązań finansowych z tytułu udzielenia poręczenia wekslowego. 

Ponieważ  uwag, co do projektu uchwały nie wniesiono, przewodniczący zarządził  

głosowanie - za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokółu. 

 

Ad. 8. 

O przedstawienie kolejnych uchwał Przewodniczący Rady poprosił również panią 

Skarbnik. 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie wniesienia przez gminę Krzemieniewo 

wkładów do Miejskiego Zakładu Oczyszczania sp. z o.o. z siedziba w Lesznie. 

Ponieważ uwag co do projektu uchwały radni nie wnosili , przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.8. 

Następnie Skarbnik  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przekazanie na rzecz ENEA Operator sp. z o.o. w Kościanie sieci oświetlenia ulicznego 

zrealizowanego w roku 2008 w gminie Krzemieniewo. 

Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 

stanowi załącznik nr 11 do protokółu. 

 

Ad. 9 . 

 

Skarbnik przedstawiła również projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy 

Krzemieniewo na 2008 r. 

Po przedstawieniu projektu uchwały przez panią Skarbnik wywiązała się krótka dyskusja. 

Radna Henryka Przybylska zapytała, czy rozłożenie na raty realizacji Sali sportowej w 

Belęcinie nie przyczyni się do opóźnienia oddania do użytku Sali. 



Radna Alina Wunsz zapytała, czy za zaplanowaną kwotę na budowę chodnika w 

Bojanicach zamknie się realizację zadania, czy może się zdarzyć, że kwota ta będzie za 

mała. 

Zastępca W.ójta  R.Patelka odpowiedział, że chodnik będzie realizowany w zwiększonym 

zakresie i dlatego należało zaplanować wyższą kwotę, ponieważ niezbędne to było, aby 

ogłosić przetarg. 

 

Ponieważ innych uwag nie zgłaszano przewodniczący przeprowadził głosowanie nad 

uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokółu. 

 

 

Ad.11. 

Przystępując do odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i uwagi wójt gminy Andrzej 

Pietrula wyjaśnił. 

W sprawie śmieci na placach zabaw, poinformował, że zauważył ten problem na 

wszystkich nowo zamontowanych placach zabaw i uważa że trochę to wiąże się z kulturą 

osób i dzieci korzystających z tych miejsc, stopniowo będą kosze te montowane. Jeżeli 

chodzi o kosze przy drogach powiatowych, powiadomimy odpowiednie służby powiatowe 

w sprawie naprawy koszt. 

Ponadto będziemy zgłaszać do Zarządu Dróg Powiatowych sprawę przejścia dla 

pieszych w Lubonii. 

Jeżeli chodzi o rozbiórkę walącego się domu w Grabówce, to jest to prywatna 

nieruchomość i ze strony Gminy można jedynie powiadomić właściciela o zabezpieczenie 

tego budynku. 

W sprawie zamontowania lampy ulicznej w miejscowości Hersztupowo, 

poinformował, że jest to miejsce gdzie znajduje się samodzielny budynek, i byłby bardzo 

duży koszt realizacji tego zadania, ale będziemy orientować się w jakim koszcie zadanie 

to by się zamknęło i rozważymy możliwości finansowe. 

Sprawę naprawy przystanków autobusowych zgłosimy do firmy o naprawę. 

Jeżeli chodzi o uporządkowanie przystanków, to przygotowujemy się do gruntownego 

sprzątania i wymycia przystanków w całej gminie. 

Sprawę udrożnienia studzienek – zgłosimy problem do Zarządu Dróg Powiatowych, 

ponieważ oni maja specjalne urządzenie do udrożnienia studzienek – zlecimy im 

wykonanie tego zadania. 

W sprawie pobocza przy posesji państwa Grobelnych i Banachów – problem ten 

wymaga badania inwestycyjnego i rozważenia w jaki sposób można to wykonać. 



Sprawy wyłączeń prądu , energetyka nie informowała o takich wyłączeniach można to 

było sprawdzić tylko w Internecie. Na dzień dzisiejszy przesyłają takie zawiadomienia 

droga e-mailową i staramy się informować sołtysów o wyłączeniach. 

W sprawie elektrowni wiatrowych – wykonywane SA tam gdzie firma uzna za 

ekonomiczne wykorzystanie wiatru. Na naszym terenie jest plan w rejonie Mierzejewa i 

Lubonii, związane jest to z badaniami wiatru, taki stan jest na dzisiaj. Jednak nie 

wykluczone jest ,że firmy będą zgłaszać się z propozycjami realizacji tych elektrownii. 

Sprawa deratyzacji, jest zapis w uchwale rady gminy o utrzymaniu porządku, jak 

należy rozwiązywać ten problem, jednak będziemy szukać firmy, która zajęłaby się tym 

problem i zastosowała dawkę uderzeniową. 

W sprawie dostarczenia żużla na plac zabaw w Garzynie, jeżeli będzie żużel, to 

stopniowo będziemy zabezpieczać w wyznaczonych miejscach. 

Chodnik zostanie naprawiony. 

W sprawie parkowania TIRÓW na drogach, jest przepis że pojazd powyżej 12 ton nie 

powinien być  parkowany na drogach. Sprawę taką może załatwić Policja w drodze 

mandatu. 

Sprawa progu zwalniającego, jeżeli jest taka potrzeba ( bo różnie to ludzie odbierają) 

to można zamontować. 

W sprawie drogi dojazdowej do Przedszkola w Krzemieniewie, poinformował , że jest 

problem ponieważ nie ma tam kanalizacji deszczowej do ul. Zielonej, ponieważ nie było 

to planowane w tegorocznym budżecie, nie znajdziemy środków w roku bieżącym na 

realizację tego zadania. 

W sprawie informacji o podziale środków na sport, jest przygotowana taka informacja, 

ale nie będziemy przekazywać tych pieniędzy na kluby, ponieważ nie mamy orientacji ile 

jest drużyn i klubów. 

W sprawie umieszczenia rozkładu jazdy  na przystankach autobusowych, 

poinformował ,że z przystanków tych korzysta wielu przewoźników dlatego trudno o 

jednolity rozkład jazdy, ale przeważająco korzysta PKS i dlatego wystąpimy do nich o 

umieszczenie rozkładu jazdy autobusów. 

 

Ad.9. 

W wolnych głosach i wnioskach Przewodniczący Rady poinformował radnych, że 

wpłynęło na jego adres pismo pani Wiesławy Rotkiewicz – mieszkanki Krzemieniewa  z 

prośbą o odczytanie treści na Sesji Rady. (pismo stanowi zał. nr 13 do niniejszego 

protokółu). 

Po odczytaniu treści pisma Przewodniczący poprosił o szczegółowe wyjaśnienie problemu 

zawartego w piśmie. 



Pani Rotkiewicz zwróciła się o pomoc do radnych w rozwiązaniu jej sprawy, a 

mianowicie zapytała, czy  nie uważają że ruch okrężny wokół jej budynku nie jest 

uciążliwy, kiedy kierowcy samochodów będą zmuszeni  przejeżdżać dookoła jej posesji. 

Uważa ,że poniesie dużą stratę, iż znacząco spadnie wartość jej domu i działki w takim 

położeniu, i wyraża stanowczy sprzeciw w sprawie wprowadzenia zmiany organizacji 

ruchu na skrzyżowaniu dróg  ul. Dworcowej i Wiejskiej w Krzemieniewie. 

Do wypowiedzi pani Rotkiewicz odniósł się Wójt, który poinformował członków rady, iż 

Pani Rotkiewicz w tej sprawie rozmawiała już z nim, jak również z zastępcą wójta Panem 

Patelką oraz z Zarządem Dróg Powiatowych. 

Ponadto poinformował, że wg właściwości spór ten dotyczy  Powiatu i pani Rotkiewicz 

ponieważ wymienione drogi są własnością Powiatu. 

Nadmienił, że winą Wójta jest tylko, to, że zabiegał o bezpieczne rozwiązanie 

wspomnianej krzyżówki. Zapytał, czy pozostawienie ruchu jednokierunkowego zmniejszy 

ruch wokół posesji pani Rotkiewicz ? 

Pani Rotkiewicz ponowiła prośbę o pomoc w jej sprawie i poprosiła o opinię na piśmie o 

nieszkodliwości planowanego rozwiązania kierunku ruchu. 

Przewodniczący poinformował Panią Rotkiewicz, że sprawa ta musi sfinalizować się na 

drodze administracyjnej. Radni nie wiele mają do decydowania w tym temacie. 

Radny Z.Tomiński – zwrócił się do pani Rotkiewicz z pytaniem, czy pozostawienie ruchu 

dwukierunkowego – czyli obecnego – satysfakcjonowałoby panią. Pani Rotkiewicz 

stanowczo odpowiedziała, że tak. 

Następnie zapytał pana Wójta, czy jest możliwe przywrócenie stanu pierwotnego ruchu. 

Wójt odpowiedział, że pod względem budowy nie ma już sprawy, ponieważ został już 

ogłoszony przetarg przez Zarząd Dróg Powiatowych. Jednak co do zmiany kierunku 

ruchu można sprawę te rozpatrzyć, ale poprzez komisję powołaną przez Powiat. 

Radny P.Sikorski – stwierdził że w tej sprawie nie ma winy ani po stronie Powiatu ani po 

stronie Wójta, ponieważ rada gminy przyjmowała uchwałę w sprawie środków na zmianę  

organizacji ruchu, i robiono to w dobrej wierze, a proces ten trwa już od dwóch lat. 

Przewodniczący wyjaśnił, że również stał na stanowisku zmiany organizacji ruchu, ale 

sprawy konfliktu nie znał.. 

Radny L.Kruk potwierdził, że wartość nieruchomości i działki traci z roku na rok, i 

zaproponował pani Rotkiewicz , aby to sprzedała. 

Radny Z.Ptak – zapytał panią Rotkiewicz, dlaczego tak późno wystąpiła ze swoim 

protestem. 

Pani Rotkiewicz odpowiedziała, że od dwóch lat zabiega, aby gmina to wykupiła. 

Wójt odpowiedział, że gmina nie wykupi tej nieruchomości i uzasadnił, że nie będzie 

narażał publicznych środków na zakup czegoś , co nie przyniesie korzyści gminie. 



Ponieważ radni nie zabierali już głosu w powyższej sprawie Przewodniczący poprosił 

obecnych o dalszy ciąg wolnych głosów i wniosków. 

Sołtys wsi Nowy Belęcin – Tadeusz Wojtkowiak, poinformował, że na Sali wiejskiej w 

Belęcinie należy naprawić dach, ponieważ w czasie opadów na korytarzu jest woda. 

Ponadto zwrócił również uwagę na problem przepustu w drodze przy posesji państwa 

Ptaszyńskich w Belęcinie. 

Radny Z.Ptak – poruszył sprawę podtapiania posesji pana Dzika w Zbytkach. 

Sołtys Wsi Zbytki wyjaśnił , że tam gdzie jest głębszy rów tam skupia się woda, a pan 

Dzik pogłębił rów i dlatego nastąpiło podtopienie. 

Zastępca Wójta R.Patelka poinformował, że jest tam konflikt sąsiedzki. 

Radny Radosław Sołecki zgłosił aby naprawić płytę boiska w Oporówku, ponadto 

poinformował, że w dniach 5 i 6 maja  przeprowadzi kurs na zakup i stosowanie środków 

ochrony roślin. 

Sołtys wsi Karchowo Z.Słodziński – odnosząc się do problemu w Zbytkach poinformował 

, że spółka wodna odprowadzi wodę z posesji p. Dzika. 

Ponadto poinformował , że należy przez wieś Karchowo naprawić asfalt, ponieważ robi 

się coraz więcej dziur po opadach deszczu. Prosił również , aby podziękować strażakom  

naszej gminy ( szczególnie panu Cz.Kielichowi) za pomoc mieszkańcom gminy Rydzyna. 

Radny Z.Tomiński zaprosił na „Kross Wagarowicza” na dzień 24.04.2008 r  o godz. 1100. 

Prosił również o naprawę lampy ulicznej na ul. Leszczyńskiej , oraz o zrobienie przy 

dworcu kolejowym w Pawłowicach wjazdy i wyjazdy. 

Ponieważ innych głosów zer strony radnych i gości nie było Przewodniczący przypomniał 

o terminie składania oświadczeń majątkowych przez radnych. 

Poinformował również, iż kolejna sesja prawdopodobnie będzie zwołana w miesiącu 

czerwcu na nowej inwestycji nad jeziorem w Górznie. 

 

Ad. 10.  

Innych spraw nie poruszano. Przewodniczący podziękował zebranym  za przybycie  i 

zamknął obrady o godz. 1600. 
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